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 1 AKTUALITY

Důležitá telefonní čísla při poruchách na inženýrských sítích

•  plyn – poruchy – tel. 1239

tel. 736 484 470   po – pá 7.00 – 15.30 h 
e-mail   udrzba@rajecjestrebi.cz

•  elektřina – poruchy – tel. 800 225 577

•  Vts – tel. 516 432 598, 733 527 835, 734 276 470
 Poruchy vodovod  – tel. 734 658 886
 Poruchy kanalizace  – tel. 737 527 626

• poškození obecního majetku 

Z důvodu rekonstrukce elektroinstalace bude Městský úřad 
Rájec-Jestřebí dne 04.07.2016 pro veřejnost uzavřen.

Mgr. Romana Synakieviczová, starostka

Vážení a milí spoluobčané,

než jsme se nadáli, léto a s ním velké 
prázdniny, na které se z celého roku nejvíce 
těší asi školáci, jsou tu. Město se však na 
dovolenou nechystá. Probíhá realizace ně-
kolika investičních akcí, dnes bych se však 
zmínila pouze o jedné. A to „Rekonstrukce 
elektroinstalace, instalace SK, rekonstrukce 
PZTS včetně souvisejících vnitřních oprav 
Městského úřadu Rájec-Jestřebí“.  Termín 
prací je plánován od 1. července do konce 
měsíce září letošního roku. Ve výběrovém 
řízení na zhotovitele stavby nejlépe uspěla 
firma JEZAT, s. r. o., Rájec-Jestřebí.

Rekonstrukcí projdou všechny prostory 
městského úřadu, kromě obřadní síně, její 
rekonstrukce je plánována na příští rok. Prá-
ce jsou rozděleny do dvou etap, jednotlivé 
kanceláře budou mít přechodné pracoviště. 
Předem se Vám tedy omlouváme za ztížené 
podmínky při vyřizování úředních záležitostí. 
Budeme se však snažit, aby chod Městského 
úřadu Rájec-Jestřebí nebyl ve větší míře 
omezen.

V souvislosti s rekonstrukcí městského 
úřadu upozorňujeme, že kancelář vedoucí 
Odboru kultury a cestovního ruchu byla pře-
sunuta do prostor informačního centra v bu-
dově městské knihovny. Telefonní spojení je 
ale beze změny.

Dovolte mi, abych Vám všem popřála 
krásné dovolenkové dny, spoustu nových 
zážitků, zasloužený odpočinek, relaxaci, 
načerpání nových sil, chuti a elánu do další 
práce po prázdninách.

Mgr. Romana Synakieviczová
starostka
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Vážení spoluobčané,
stejně jako každý rok s příchodem několika 

teplých dnů za sebou, řada majitelů bazénů 
začne s jejich napouštěním

Uvědomte si před napouštěním, že:
1. Stejný nápad má v tyto dny i množství Vašich 

sousedů.
2. V případě napouštění více bazénu byť „jen“ 

o objemu10 m3 a v době vrcholícího odběru z vo-
dovodu, může dojít k velkým problémům s do-
dávkou vody do nemovitostí zejména v místní 
části Karolín, kde kapacita vodojemu je 20 m3.  
Při plném otevření ventilu na vodovodní přípoj-
ce dojde ke zrychlení pohybu vody v potrubí 
vodovodu i v potrubí Vaší přípojky. Při zrych-
lení proudění může dojít k rozvíření a zakalení 
vody nejen v právě napuštěném bazéně, ale 

i v potrubí vodovodu, což bude nepříjemné 
nejen pro Vás, ale i pro Vaše sousedy a nutno 
uvést, že i v letošním roce taková situace již 
několikrát opět nastala.

Jak napustit bazén a nezpůsobit problémy?

1. Zvolte ten správný čas pro napouštění. 
Nejlepší den pro napouštění z vodovodu je 
ten, kdy není teplé počasí. Nejlépe ve všední 
dny mimo svátky, soboty a neděle. Tímto 
opatřením je menší pravděpodobnost, že 
stejný nápad uskuteční více majitelů bazénů. 
Denní doba je nejvhodnější mimo odběrovou 
špičku, tedy mezi 21:00 – 05:00 hodinou.

2. Zvolte ten správný postup napouštění. Pokud 
napouštíte z vodovodu pro veřejnou potřebu, 
otevřete kohoutek pouze částečně, nedojde 
tak k zakalení, náhlému poklesu tlaku ve vo-

praViDla pro napouŠtění baZénů
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městská knihoVna informuje

městská policie • knihoVna

informační okénko městské policie

knížka je můj kamaráD

Již po páté proběhla v městské knihovně 
soutěž Knížka je můj kamarád. Zapojit se mohly 
všechny děti nižšího stupně, které rády čtou.  

V rámci této soutěže se žáci také mohli při-
hlásit do internetového projektu Čtení pomáhá. 
Za přečtenou knihu dostali imaginárních 50,- Kč, 
které věnovali na některou z deseti vybraných 
charit.  

V měsíci červnu se v městské knihovně 
sešly jednotlivé ročníky na slavnostním vyhod-
nocení. A jak si děti v letošním roce vedly?

Do obou soutěží se zapojilo 27 dětí a devět 
z nich četlo knihy z projektu Čtení pomáhá. 
Chlapci a děvčata přečetli celkem 270 knih, 
z projektu Čtení pomáhá 72. Na charitativní 
pomoc přispěli částkou 3.600,- Kč. 

Pochvalu si zaslouží všech devět dětí, 
které přečtenou knížkou pomohly tam, 
kde je třeba.  
Klára Plchová – 19 knih – 950,- Kč
Natálie Valíčková – 16 knih – 800,- Kč
Lucie Hudcová – 10 knih – 500,- Kč
Jiří Kašuba – 7 knih - 350,- Kč
Ondřej Langr – 6 knih – 300,- Kč
Jana Sedláčková – 6 knih – 300,- Kč
Hynek Klimek – 5 knih – 250,- Kč
Petr Zburník – 2 knihy – 100,- Kč
Regina Hlaváčová – 1 kniha – 50,- Kč
Všem dětem přejeme hezké prázdniny.

ÚřeDní hoDiny městské policie

pondělí  8 – 9 h, 15 – 17 hodin

středa  8 – 9 h, 15 – 17 hodin 

Občané mohou kdykoliv kontaktovat 
strážníka na telefonním mobilním čísle: 
773 976 563 nebo na e-mailové adrese: 
straznik@rajecjestrebi.cz

Jakékoliv podněty ze strany občanů k výkonu 
služby (zaměření) jsou vítány.

Str. Antonín Kotlán, MP Rájec-Jestřebí

dovodní  síti. Pokud možno, napouštějte bazén 
postupně více dní vždy přes noc.

3. Společnost Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. denně 
sleduje spotřebu vody, proto je pro nás důle-
žité předat informaci o napouštění. Zvýšená 
spotřeba může být způsobena také skrytou 
poruchou a předejdeme tak zbytečnému 
hledání důvodu, který zvýšenou spotřebu 
způsobil.

4. Z výše uvedených důvodů je především 
v místní části karolín důležité napouštění 
bazénů s námi společně koordinovat!

Ing. Petr Klimek, jednatel V-T-S, s. r. o.



 4 městská knihoVna informuje

Na zahrádce kolem domku Macourka 
a Canfourka se poslední týden v květnu obje-
vovaly hory dětí. V kočárku, na kole i koloběžce, 
s novinami v rukou či čepkou večerníčka na hla-
vě přicházely na večerní pohádku.

A kocourkové si vedli dobře: děti se smály, 
sportovaly i vyráběly pěkné věci. První den 
byly asi nejvíc překvapené maminky. Vyráběly 
jsme totiž zuby. Canfourka ukrutánsky bolel zub 
a moc se bál zajít k zubaři. Co kdyby i některému 
klukovi nebo holčičce zub vypadl? To se pak 
těžko kouše jablko, hruška apod. Pro jistotu jsme 
si tedy vyrobili zub náhradní – na krk, na šňůrku, 
aby byl vždycky po ruce.

Druhý den jsme prodávali. Co? Pře-
ce krk a uši. Kocourkům se nechtělo 
ráno umývat, proto se rozhodli krk a uši 
radši prodat. A jak to dopadlo? Hrozně. 
Strýc Mour si ušmudlané zboží koupil, 
ale přinesl si na ně rýžový kartáč. My ho 
měli taky, jen nevím, proč se s ním děti 
vůbec nechtěly mýt…

Další den našli kocourkové barvu, 
natřeli s ní lavičku a čekali, kdo se při-
lepí. Ale jak už to bývá: kdo jinému jámu 
kopá, sám do ní spadne. A kocourkové 
se nakonec na lavičku chytili sami. Na-
tírání jsme raději nezkoušeli, ale malé 
ručičky našich posluchačů namočené 
do barvy vyráběly krásné motýly, ptáky 
i krajiny.

Večerníčky na ZahráDce – pojĎme si hrát s koŤaty

Malování kocourky nepřešlo. Sotva se od-
lepili od lavičky, po vzoru zlobivého Kočičáka 
počmárali domeček. Ještěže začalo pršet a vo-
da domeček umyla. Nám nepršelo. Celý týden! 
Domeček jsme malovali a zdobili. Ovšem jen 
ten papírový, na výkresu.

V pátek se nad námi honily mraky. Čekali 
jsme déšť stejně jako malý myšák Šulístek. Toho 
si kocourkové pořídili jako domácího mazlíčka, 
ale brzy se jim omrzel, nedávali mu ani pít, sami 
běhali kolem pumpy a potoka, lovili ryby a malý 
myšák ležel smutný v boudičce. Až Macourka 
a Canfourka honil roj včel a Šulístek je schoval 
ve svém domečku, zastyděli se. A už nikdy ne-

zapomněli myšáčkovi misku naplnit. Kluci 
a holčičky plnili ten den sklenice pískem, 
listím a kamínky, aby si mohli odnést do-
mů malé akvárium s rybami. Moc se jim 
povedlo. Snad se i další rok povedou naše 
Večerníčky na zahrádce jako letos. 

Děkujeme našim chlapcům z pracovní 
čety za úpravu zahrádky, lavičky a hlavně 
písek, který lákal celý týden malé i velké. 
Velký dík patří také našemu hudebnímu 
doprovodu – Barunce Plchové, Magdě 
Šmerdové a Veronice Sychrové. Bez nich 
by Večerníček nebyl večerníčkem. A to 
nám letos ještě hrály každý den kočičí 
písničku.
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Uplynul rok a v knihovně jsme opět paso-
vali prvňáčky na rytíře pohádkového království. 
Dětské oddělení se proměnilo v klášterní školu 
a hluboký les, kde sídlí hrozný loupežník Lotran-
do. Vede právě svého synka do klášterní školy, 
neboť i on tuší, jak je v životě 
člověka důležité vzdělání. Mla-
dý Lotrando se učí číst, psát 
a počítat jako naši prvňáčci. 
Potom kluky i děvčata zkouší, 
co už umí. A čtení jim oprav-
du jde. Loupežnický synek je 
nadšený. Spolu s převorem 
pasují děti na rytíře. A ještě při-
dají za odměnu pamětní list, 
přihlášku do knihovny na další 
rok zdarma a samozřejmě něco 
dobrého na cestu. 

Doufejme, že láska ke čtení a knihám vy-
drží podle Lotrandova příkladu i všem letošním 
rytířům pohádkového království, budou dál 
navštěvovat naši knihovnu a s písmenky objeví 
nový svět přátelství a fantazie.

PASOVÁNÍ PRVŇÁČKŮ

Uplynul rok a v knihovně jsme opět pasovali prvňáčky na rytíře pohádkového království. 

Dětské oddělení se proměnilo v klášterní školu a hluboký les, kde sídlí hrozný loupežník 

Lotrando. Vede právě svého synka do klášterní školy, neboť i on tuší, jak je v životě člověka 

důležité vzdělání. Mladý Lotrando se učí číst, psát a počítat jako naši prvňáčci. Potom kluky i 

děvčata zkouší, co už umí. A čtení jim opravdu jde. Loupežnický synek je nadšený. Spolu 

s převorem pasují děti na rytíře. A ještě přidají za odměnu pamětní list, přihlášku do knihovny 

na další rok zdarma a samozřejmě něco dobrého na cestu. 

Doufejme, že láska ke čtení a knihám vydrží podle Lotrandova příkladu i všem letošním 

rytířům pohádkového království, budou dál navštěvovat naši knihovnu a s písmenky objeví 

nový svět přátelství a fantazie.

Další fotografie z akcí najdete na www.knihovna.rajecjestrebi.cz v sekci web pro děti.

Upozorňujeme všechny čtenáře, že

od 27. června do 31. srpna 2016

bude knihovna z důvodu rekonstrukce

uzavřena.

Vede právě svého synka do klášterní školy, neboť i on tuší, jak je v životě člověka 

důležité vzdělání. Mladý Lotrando se učí číst, psát a počítat jako naši prvňáčci. Potom kluky i 

děvčata zkouší, co už umí. A čtení jim opravdu jde. Loupežnický synek je nadšený. Spolu 

s převorem pasují děti na rytíře. A ještě přidají za odměnu pamětní list, přihlášku do knihovny 

na další rok zdarma a samozřejmě něco dobrého na cestu. 

Doufejme, že láska ke čtení a knihám vydrží podle Lotrandova příkladu i všem letošním 

rytířům pohádkového království, budou dál navštěvovat naši knihovnu a s písmenky objeví 

nový svět přátelství a fantazie.

Další fotografie z akcí najdete na www.knihovna.rajecjestrebi.cz v sekci web pro děti.

Upozorňujeme všechny čtenáře, že

od 27. června do 31. srpna 2016

bude knihovna z důvodu rekonstrukce

uzavřena.

pasoVání prVŇáčků

Další fotografie z akcí  
najdete na 
www.knihovna.
rajecjestrebi.cz 
v sekci web pro děti.
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atletická soutěž 1. stupně s okolními Školami

Ve středu 18. května 2016 se 
uskutečnily již tradiční atletic-
ké závody mezi dětmi prvního 
stupně z naší školy, ZŠ Rá-
ječka, ZŠ Doubravice a ZŠ 
Bořitov. 

Soutěžilo se ve třech kategoriích – prvňáčci, 2. a 
3. třídy, 4. a 5. třídy. Z každé 
školy mohli reprezentovat tři 
žáci a tři žákyně.

Na programu byl běh na 
50 m, vytrvalostní běh a skok 
do dálky z místa.

Všechny děti bojovaly ze 
všech sil, aby dosáhly co nej-
lepšího umístění.

A jak to nakonec dopadlo? Naši žáci získali 
28 medailí – 8 zlatých, 8  stříbrných a 12 bron-
zových.

Celkově zvítězila naše škola se 125 body. 
Na druhém místě skončila ZŠ Doubravice, třetí 
ZŠ Ráječko. Pohár tedy opět zůstane na rok 
u nás!

Celé dopoledne pro-
běhlo v přátelské at-
mosféře, všichni si to 
pochvalovali, děti také 
mohly navázat nová 
přátelství. Někteří žáci 
budou příští rok navště-
vovat naši školu.

Mgr. M. Müllerová

25. května 2016 se uskutečnila ve Velkých 
Opatovicích tradiční již 18. olympiáda prvňáčků. 
Zúčastnilo se celkem 263 mladých sportovců 
z 28 základních škol Blanenska, Svitavska, 
Prostějovska, ZŠ Praha 4, Nedvědova a polská 
ZŠ Opole. Soutěžilo se ve čtyřech disciplínách 
– v běhu na 50 m, v běhu na 400 m, ve skoku 
dalekém z místa a v hodu kriketovým míčkem. 
Síly mezi sebou poměřili chlapci i dívky. Prvních 
šest míst v každé disciplíně bylo bodově hodno-
ceno od šesti do jednoho bodu.

Závodníci, kteří absolvovali všechny uvede-
né disciplíny, byli zařazeni do atletického čtyř-
boje. Na základě součtu bodů všech závodníků 

olympiáDa 1. ročníků

bylo provedeno celkové 
hodnocení škol.

A jak si vedli naši 
žáci? Stříbrnou medaili 
ve skoku dalekém vy-
bojoval Honzík Brab-
lec. Ten se ještě umístil 
na 8. místě  v hodu krike-
tovým míčkem a ve čtyř-
boji tak obsadil 6. místo. Jeho bratr Pavel Brab-
lec skončil v hodu dvanáctý. Helenka Dvořáč-
ková obsadila ve skoku dalekém bodované 6. 
místo a do první desítky si doběhla Karolínka 
Hudcová  na 400 m na pěkném 9. místě.
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To jsou velmi krásné výsledky, díky kterým 
se naše škola umístila na 10. místě v celkovém 
hodnocení 28 zúčastněných škol.

Kromě výše jmenovaných žáků se na re-
prezentaci školy podíleli také Jonáš Mikulášek, 
Lukáš Pokorný, Jakub Staněk, Michaela Krajíč-
ková, Anna Lišková a Zara Voet.

Sportovní zápolení bylo zpestřeno  “Pohád-
kovým lesem“. Děti se tu setkaly s pohádkovými 
postavičkami, s jejichž pomocí plnily různé úkoly.

Doprovodnou soutěží olympiády 
byla také výtvarná soutěž. Zde naše 
děti získaly 4 medaile. Zlatou medailí 
byla oceněna Karolínka Hloušková, 
která malovala obrázek na téma „Takto 
sportuje naše rodina“. Žáci Alexandr 
Bárta, Michalka Krajíčková a Lucinka 
Mikulášková si odnesli stříbrné medaile 
za výtvarné práce „Takto sportuji já“.

Všem malým reprezentantům dě-
kujeme a těm úspěšným gratulujeme.

Mgr. Marie Müllerová a
Mgr. Blanka Nezvalová

V pátek 3. června 2016 se v Kunštátě uskutečnil atletický přebor žáků 1. stupně “Pohár krále 
Jiřího“. Oproti minulým rokům se konal závod v nové podobě. Soutěžilo se ve dvou kategoriích: 
Mladší žáci (2. a 3. třída)  a starší žáci  (4. a 5. třída) 

V každé kategorii mohli startovat za školu vždy jen 
3 žáci, z nichž musela být alespoň jedna dívka. Každý 
závodník musel absolvovat atletický čtyřboj (běh na 50 m, 
vytrvalostní běh 400 m nebo 600 m, hod kriketovým míč-
kem a skok daleký). 

Po slavnostním zahájení začalo sportovní zápolení 
během na 50 m. Nejrychlejší čas dosáhl v mladší katego-
rii náš Matěj Hruška a postoupil do finále. Osmé místo by-
lo úspěchem pro Honzíka Alexu. Následoval skok daleký. 
Zde jsme byli zvláště úspěšní. Získali jsme zlatou me-
daili opět zásluhou Matěje Hrušky a stříbro přidal Honzík 
Alexa.  Následovalo velké finále běhu na 50 m. Všichni 
naši žáci se shromáždili na tribuně a bouřlivě povzbuzo-
vali Matěje. Ten nezaváhal a zvítězil. Tím získal druhou 
zlatou. Ani v hodu kriketovým míčkem se Matěj neztratil, 
skončil na pátém místě a udržel si velkou naději pro 
celkové prvenství. Poslední disciplínou byl běh na 400 m. 

pohár krále jiřího Z kunŠtátu
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Zde Matýsek opět předvedl, že je velký závodník. 
Od startu se ujal vedení, náskok stále zvětšoval, 
až dosáhl skoro 100 m. Třetí zlatá byla naše! 
Matěj získal zlato i ve čtyřboji. Stal se nejúspěš-
nějším závodníkem ze všech zúčastněných.  
Na závěr se hodnotilo pořadí škol v jednotlivých 
kategoriích. Asi se nikdo nepodivoval, když naše 
škola převzala v mladší kategorii zlatý pohár 
krále Jiřího. Je to velký úspěch hlavně zásluhou 
Matěje Hrušky, ale bodově přispěl i Honzík Alexa. 
S chlapci závodila ještě Dianka Křížová, která 
předvedla svůj standart a byla součástí našeho 
družstva.

Starší žáci na medaile nedosáhli, ale zís-
kali několik umístění v první desítce. Lukáš 
Málek skončil sedmý v hodu kriketovým míčkem 
a devátý v běhu na 50 m. Michael Klepárník 
byl desátý v hodu a dvanáctý ve skoku. Třetí 
závodnice Kája Vyskočilová předvedla nejlepší 
výkon ve vytrvalostním běhu na 600 m.

Děvčata byla hodnocena dohromady s chlap-
ci, takže měla těžší pozici.

Všem závodníkům děkuji za předvedené 
výkony a reprezentaci naší školy.

Mgr. Marie Müllerová

VycháZka Do lesa
Včerejšek byl velice krásný. Šli jsme k rybní-

ku Rusalka na opékání párků za účelem oslavy 
MDD. Po cestě jsme párkrát potkali potok, který 
vytékal právě z rybníku Rusalka. Bylo opravdu 
těžké jej přejít. Po příchodu k chatě jsme nasbí-
rali dříví na oheň. Opekli jsme si párky a v již 
zmíněném potoce jsme si umyli ruce. Poté 
jsme uhasili oheň a vydali se na zpáteční cestu. 
Výlet se mi moc líbil, i když jsem měl trochu 
mokré nohy.

Daniel Macálka, 4. A

DiVaDelní přeDstaVení
V pátek 3. června 2016 jsme jeli se 4. B a pá-

ťáky do Brna do divadla Radost na představení 
Bylo nás pět.

Ráno jsme nasedli do autobusu a po příjez-
du jsme se šli nasvačit a také jsme si mohli něco 
koupit. Potom nás zavolali do sálu, usadili jsme 
se a představení začalo.

Hlavním hrdinou byl Petr Bajza, který měl 
čtyři kamarády. Vyváděli spolu různé věci. Baj-
zovi měli doma služku Kristýnu. Petr jí dával 
mrtvé myši do prádelního koše. Ona potom 
strašně vyváděla. Petr se smál.

Představení skončilo a my jsme jeli domů. 
Divadlo se mi velmi líbilo.

Michaela Habáňová, 4. A

projektoVý týDen s meZinároDní 
náVŠtěVou – erasmus+

V neděli 3. 4. 2016 k nám na Gymnázium 
do Rájce-Jestřebí přijeli studenti ze zahraniční 
– ze Slovenska a Francie. Cílem týdne bylo 
získat nové vědomosti o našem okolí a okolí 
partnerských škol (jde hlavně o biologii a geo-
grafii) a navázat dobré vztahy se studenty z part-
nerských škol.

Jakožto student tento týden hodnotím veli-
ce pozitivně. Aktivity byly bravurně vymyšleny 
a stejně jako byly promyšleny, byly i skvěle 

zorganizovány. Místa, která jsme navštívili, byla 
krásná.  Od začátku až do konce.

V úterý jsme nastoupili do vlaku v Rájci-
-Jestřebí. V Bílovicích nad Svitavou jsme vy-
stoupili a společně se vydali směr Hády, které 
jsou položeny zhruba 7 km od Bílovic. Cesta, 
po které jsme šli, byla ve slušném stavu, šlo 
se dobře a došli jsme bez nehody. Z Hádů byl 
fascinující výhled na Brno. Tam jsme splnili ně-
kolik aktivit, například jsme šli poznávat rostliny, 
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jež zde rostly. Abychom mohli návštěvníkům ze 
zahraničí nabídnout to nejlepší, co jsme mohli, 
jeli jsme autobusem a tramvají do centra Brna. 
Zhlédli jsme starou městskou radnici a Kated-
rálu sv. Petra a Pavla a pokračovali na náměstí 
Svobody, kde byl finální rozchod. Já šel ještě 
s bratrem a partičkou studentů na Laser Game. 
Odtud jsme došli na hlavní nádraží, kde jsme si 
před odjezdem domů udělali zastávku v KFC.

Ve čtvrtek jsme jeli autobusem do Jedovnic 
na naučnou stezku Rudické propadání. Na ná-
městí jsme vystoupili a poté po skupinách vyráželi 
na cestu. Všude kolem nás byla úžasná 
příroda. Cestou jsme hodně fotili, fotky jsou 
opravdu krásné. Samotné propadání bylo 
asi nejzajímavější. Když si člověk vylezl 
na příhodné místo, mohl vidět až hluboko 
dovnitř, kde panovala tma. Do Jedovnic 
jsme se vrátili asi po hodině a půl chůze, 
počkali jsme na ostatní skupiny, a jakmile 
jsme se všichni shromáždili, vyjelo se. Za-
mířili jsme do Křtin, kde jsme měli prohlídku 
Santiniho kostela včetně hrobky. Já bych 
tuhle hrobku či kryptu nazval spíše kata-
kombami. Bylo tam několik set lidských 
kostí pěkně uspořádaných podle typu.

Program celého týdne končil v sobotu, opět 
večírkem, který byl také vydařený. Ten večer 
odjeli do své rodné země Francouzi. Slováci 
odjížděli v neděli ráno. K projektovému týdnu 
mám jedinou připomínku – mně osobně se 
moc nelíbila naše aktivita spojená s výlovem 
Sládkových rybníčků. Připadala mi nudná, mám 
rád aktivity pohybové.

A co závěrem?
Jeden z nejlepších týdnů, jaký jsem kdy 

prožil, spousta skvělých aktivit a nových přátel.

Ondřej Koumar, prima

Na přelomu května a června se naše třída, 
3. ročník z Gymnázia Rájec-Jestřebí, vydala 
na výlet do Prahy. Jde již o tradiční akci, kterou 
posledních několik let zařizuje náš oblíbený pan 
učitel Jiří Prudký. Součástí tohoto výletu bylo 
i vyučování historie Prahy a Česka v terénu. 
Nepotřebovali jsme průvodce, protože díky 
svým znalostem se o vše na výbornou postaral 
již zmiňovaný pan Prudký.

Program byl velice rozmanitý, takže si v něm 
každý určitě našel něco, co ho zaujalo. Tak 
například pro Honzu byla velkým zážitkem už 
samotná cesta vlakem do Prahy. Bylo to pro něj 
poprvé, co takhle cestoval do našeho hlavního 
města. Nejvíce se ale těšil na metro. Cestování 
po Praze metrem byl pro něj sám o sobě zážitek, 
protože se o dopravu zajímá a je jeho koníčkem. 
„Z konkrétních památek mě velice zaujala zahra-
da na Pražském hradě“, říká Honza. „Nečekal 
jsem, že je až tak krásná. Jen škoda, že nebylo 

praGue trip

více času na delší zastavení. Co nejdříve bych 
si chtěl návštěvu Prahy a právě této hradní 
zahrady zopakovat“.

Pro Adama zase bylo nejzajímavějším zá-
žitkem, když se „ztratil“ se svým spolužákem. 
„Byla bouřka a obrovský liják, když najednou 
naše skupina zmizela“, říká. „Naštěstí máme 
skvělý orientační smysl a pomocí šaliny a me-
tra jsme cestu zvládli. Třešničkou na dortu ale 
bylo, že na ubytování jsme se dostali sušší 
a dřív, než zbytek třídy“. To je sice pravda, ale 
bylo to tím, že zbytek třídy na ně solidárně čekal 
na stanici metra. A z plánovaného programu 
Adam nejvíce ocenil divadlo. Navštívili jsme 
nejstarší stále funkční divadlo v České repub-
lice, Stavovské, kde jsme zhlédli představení 
„Jedenácté přikázání“. Byla to mírně absurdní 
komedie a z galerie, která je asi 12  metrů nad 
jevištěm, si to nesmírně užil. Na tom se nás 
asi shodne víc.
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I přes nepřízeň počasí druhého dne 
odpoledne, kdy se na nás přihnala bouř-
ka a přívalový déšť, který nás úplně pro-
močil, jsme si výlet do našeho hlavního 
města užili. Mezi dobré zážitky patřilo 
především divadlo, plavba lodí nebo 
třeba procházka po Karlově mostě. 

Můžeme tedy s klidem říci, že jsme zažili spous-
tu legrace a výlet se nám moc líbil. A to je vlastně 
to nejdůležitější.

Ondřej Míča, Jan Bužík, Adam Pernica, 
Karel Zouhar, 3. ročník

Pondělní odpoledne 23. 5. 2016 strávili stu-
denti rájeckého gymnázia svou myslí v Thajsku 
a Vietnamu, ve společnosti spisovatelky Věry 
Noskové. Jako každá správná spisovatelka, 
či spisovatel, dokáže i ona barvitým výkladem 
vylíčit ještě barvitější atmosféru oněch zemí, 
po kterých cestovala několik měsíců. Taměj-
ší kultura a všechny zvyky – to vše bylo pro 
všechny přítomné něčím novým a zároveň něčím 
nesmírně lákavým.

Obyvatelé tohoto místa mají, dá se říct, 
zvyky opravdu poetické… Tak například, když 
zatoužíte uprostřed ulice zavřít oči a prospat pár 
hodin, není to žádným problémem. Křižovatky 

jsou sice rušné, ale zároveň natolik bezpeč-
né, že riziko je naprosto minimální. Na rozdíl 
od našeho hektického tempa a vnitřního napětí, 
jsou všichni odpočatí a ve vnitřním souladu se 
sebou samými, což je jedna z mnohých věcí, jež 
bychom se mohli od nich učit. Co je už poetické 
méně, je tragické zacházení se zvířaty. Svázaná 
kopyta naložená na motorce nejsou rozhodně 
nic pěkného a vůči němým tvářím uctivého. Ka-
ždá země má ovšem své ALE a nic není kolem 
nás ideální.

Zeměpisná přednáška byla proložená dis-
kuzí týkající se spisovatelčiny tvorby. Podstat-
nou část jejích zejména prozaických děl, ales-
poň v její případě, tvoří fakt, že jako člověk má 
v osobní rovině nažito dost, aby mohla vyprávět. 
Upřímně hovořila o strastech životní dráhy, jež 
zejména její tvorbu ovlivnily. Obdivuhodné je, že 
i přes relativně nešťastné dětství, dokáže mluvit 
zcela otevřeně, upřímně a s jistou dávkou ironie 
a nadhledu, čehož si já osobně velmi vážím.

Setkání se tak ukázalo jako velmi naučné 
a inspirující zároveň, což je zásluhou zejména 
její zajímavé a trošku tajemné osobnosti záro-
veň. Takových lidí a hlavně autorů přejme si víc!

Sonja Špačková, studentka 3. ročníku 
Gymnázia v Rájci-Jestřebí

beseDa stuDentů rájeckého GymnáZia s paní Věrou noskoVou
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Ochrana kůže před různými vlivy prostředí – 19. 5. 2016
K ochraně citlivé pokožky byla maminkám doporučena řada NIVEA BABY 

Pure & Sensitive, protože jsou schopné omezit riziko alergií a obsahují pouze 
nezbytně nutné složky pro ošetření pokožky. Neobsahují barviva, alkohol, para-
beny a respektují přirozené pH dětské pokožky. Jsou klinicky a dermatologicky 
testovány a schváleny. 

Také se maminky dozvěděly, jak chránit pokožku dítěte při pobytu na slunci, 
jak předcházet vzniku opruzenin, jak prát dětské oblečení apod.

Den rodiny s Motýlkem – 21. 5. 2016
Mezinárodní Den rodiny jsme ve společnosti 

dětí, rodičů, prarodičů, přátel a krásného počasí 
oslavili v sobotu 21. května 2016 na zahradě 
gymnázia. Akce se konala v rámci Kampaně 
Křídla a kořeny naší rodiny. Po patnácté hodi-
ně se návštěvníkům představil folklórní soubor 
Rájíček, cvičení dětí na skladbu Mňam mňam 
bobík, hudební kroužek Notičky, mladší a starší 
Mažoretky a divadlo o Šípkové Růžence z Lysic. 

Poté se dětem otevřely dílničky, skákací 
hrad, malování na obličej, jízda na poníkovi, 
spinning, kroket, překážková dráha či jízda 
na koloběžkách. Během celého odpoledne měli 
všichni možnost navštívit bar, který nabízel růz-
né pochoutky. Děkujeme všem, kteří se na akci 
podíleli, řediteli gymnázia panu Ing. Stanislavu 
Laštůvkovi za vstřícnost a malým i velkým ná-
vštěvníkům za jejich účast.

Regionální setkání mateřských center 
v Jedovnicích – 25. 5. 2016

Centrum Motýlek se zúčastnilo regionálního 
setkání MC v Jedovnicích. Po úvodním slově 
krajské koordinátorky pro Jihomoravský kraj 
Renaty Höklové nám bylo představeno Mateř-
ské a rodinné centrum Dymáček v Jedovnicích 
a následovně všichni ostatní účastníci z různých 
MC Jihomoravského kraje. Společně jsme navr-
hovali změny rodinné politiky – co bychom chtěli 
jinak. Navštívila nás i místostarostka Boskovic 
Ing. Jaromíra Vítková, předsedkyně Komise pro 
sociální věci a rodinu, která vyslechla naše poža-
davky na prorodinnou politiku. Zabývali jsme se 
např. efektivností Rodinných pasů apod. Přeje-
me si, aby se všichni návštěvníci MC, a v Rájci 
všichni příchozí do Centra Motýlek, cítili příjemně 
a našly k nám cestu celé rodiny.

kronika – kVěten 2016

Dětský rybářský den – 28. 5. 2016
Za krásného sobotní-

ho počasí pořádal Morav-
ský rybářský svaz Rájec-
-Jestřebí na Sládkových 
rybníčcích Dětský rybář-
ský den. Centrum Motý-
lek bylo požádáno o spo-
lupráci. Připravilo soutěž-
ní stanoviště, na kterých 
se zdolávala překážková 
dráha, lovili magnetické 
ryby a zkoušela zdatnost 
na dětských chůdách a 
chodítkách na kolečkách.

Za kolektiv Centra Motýlek
Mgr. Pavlína Neudertová

nabíDka centra motýlek 
na čerVenec 2016

stopoVaná, 
chcete-li ŠipkoVaná… 
• Centrum Motýlek zve děti a jejich 

rodiče na zábavnou a naučnou hru
• Středa 13. července v 17 hodin
• Nám. Míru Rájec-Jestřebí
• Informace: Pavlína Neudertová, 

pavlina.stejsk@seznam.cz, 
605 129 727
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Výlet Do WikylanDu

• Kdy: úterý 19. července v 7:50 hod
• Kde: sokolovna Rájec-Jestřebí
• Kam: Wikyland, Brno-Modřice
• Cena: děti od 4 let bez doprovodu – 200,-Kč (v ceně 

doprava autobusem, vstupné, limonáda, dohled zajištěn), 
dospělí – 200,- Kč, děti do 2 let – zdarma (bez nároku na 
vlastní sedadlo v autobuse)

• Přihlášky a informace: Eva Kobzová, mob: 723506249, 
hudcova.eva@email.cz nebo www.centrum-motylek.cz
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Mimo uvedenou dobu je služba zajištěna v Brně, Úrazová nemocnice,  
Ponávka 6, tel. 545 538 111. Úrazová nemocnice službu zajišťuje ve všední dny  
od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24 hodin.

 
služba je sloužena od 8.00 do 13.00 hodin  

  2. 7. MUDr. Chatrná  Boskovice, Lidická 10 537 021 289
  3. 7. MUDr. Chatrný Boskovice, Lidická 8 516 456 109
  5. 7. MUDr. Jaklová Boskovice, Smetanova 24    516 454 046
  6. 7. MUDr. Hosová Rájec, Zdrav. středisko 516 432 138
  9. 7. MDDr. Keprtová Boskovice, Lidická 8 516 453 998
10. 7. MUDr. Klapušová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 452
16. 7. MUDr. Kopáčková Letovice, A. Krejčího 1a 516 474 369
17. 7. MUDr. Kraml Boskovice, Růžové nám. 16  733 644 499
23. 7. MUDr. Křížová  Knínice u Boskovic 516 452 808
24. 7. MUDr. Padalík Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
30. 7. MUDr. Kučerová M. Lysice, Komenského 429 516 472 460
31. 7. MDDr. Kučerová P. Lysice, Komenského 429 516 472 460

čerVenec 2016

společenská kronika

VZpomínka na tatínka….

V březnu letošního roku 
nás opustil pan 
Josef Urbánek 
(1923–2016). 
Mnozí občané z Rájce 
jej dobře znali a tak 
jsem byl požádán o pří-
spěvek, pojednávající 
o jeho dlouhém a napl-
něném životě.

Narodil se na valašských pasekách nad 
Vizovicemi 10. 3. 1923. Brzy se stal sirotkem – 
v květnu 1924 mu umírá maminka na tuberku-
lózu. Jen o rok později, rovněž v květnu 1925, 
podlehl zranění z 1. světové války na ital-
ské frontě tatínek. Poté bydlí s dědečkem až 
do jeho smrti, ve svých osmi letech. Přímo 
od hrobu jej odvádí a dále vychovává přísný 
strýc. Neměl ani čas na učení, musel pomáhat 
na poli a pást dobytek. Po skončení základní 
školy pracoval v lesním úřadě jako praktikant. 
V červenci 1940 se stal komorníkem pana 
hraběte Viktora Boos-Waldecka ve Vizovi-
cích a v Oselcích u Nepomuku. V září 1940 
byl jmenován adjunktem u revírníka Musila 

v Pozděchově. Obchodní školu v Kroměříži 
úspěšně ukončil v roce 1944. 

Téhož roku na podzim po potlačení Slo-
venského národního povstání se začali v lesích 
na Valašsku objevovat partyzáni. Spolupracoval 
s nimi a několikrát se dostal do velmi nebez-
pečných situací, včetně výslechů. S nasazením 
vlastního života zachránil osobně doručeným 
varováním partyzánskou skupinu z I. čsl. party-
zánské brigády Jana Žižky na Vařákových pa-
sekách. Ministerstvem obrany mu bylo vydáno 
osvědčení účastníka národního boje za osvobo-
zení a posléze válečného veterána. 

V r. 1949 přešel do Karviné jako důchodní 
a 29. 10. se na Sv. Hostýně oženil s Helenou 
Musilovou. V roce 1951 je přeložen do lesního 
závodu ve Svitavách. V lednu 1956 odchází 
do lesního závodu v Rájci, kde zastával mís-
to vedoucího účetního až do důchodu. Z této 
doby jej spoluobčané znají nejvíce – pravidelně 
dojížděl na kole z Jestřebí. Dlouhá léta se také 
obětavě podílel na práci finanční komise MěNV.  
Při zaměstnání absolvoval Střední lesnickou 
školu v Hranicích na Moravě. Jeho schopnosti, 
odbornost, poctivost a čestnost uznávají a tak-
to na něj vzpomínají všichni bývalí kolegové 
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(lesáci). Společně s manžel-
kou vychovali 2 syny – Viléma 
a Hynka. 

Pokud mohl, velmi rád se 
vracíval na své milované Va-
lašsko – dříve fyzicky, později 
více v myšlenkách. Jeho po-
slední cesta v roce 2015 vedla 
na Svatý Hostýn, k početné 
příbuzné rodině ve Vizovicích 
a na všechna významná místa 
jeho života. 

Zemřel náhle v sobo-
tu 12. 3. 2016 v blanenské 
nemocnici. Poslední roz-
loučení se konalo v kostele 
a na hřbitově v Bořitově, 
kde se s ním přišli rozlou-
čit nejen příbuzní a známí, 
včetně pana ing. Pavla Pe-
routa, ale také vojáci Armá-
dy ČR. Děkujeme za vše, 
co pro rodinu a společnost 
vykonal!

Hynek Urbánek

ohlasy

Další ročník mezinárodního hudebního 
festivalu Concentus Moraviae – 13 měst. Od-
startoval již tradičně i v prostorách rájeckého 
zámku. Jako první rozezněli Slavnostní sál 
místního zámku hudebníci Pražákova kvarteta. 
Libé tóny Beethovenova Smyčcového kvartetu 
a Smyčcového kvartetu od Josefa Suka se 
nesly podvečerním, prosluněným sálem. Ví-
ce než stovka posluchačů různých věkových 
kategorií si užila příjemný letní večer ve spo-
lečnosti klasické hudby, která byla bravurně 
přednesena hudebníky Pražákova kvarteta. 
Kteří se do hry zcela položili a vydali ze sebe 
maximum. Energie mysteriózní hudby si zcela 
podmanila i příležitostné 
posluchače klasiky, kteří 
na koncert vyrazili snad 
jen ze zvědavosti. Člo-
věk nemusel být znalec, 
aby si ten večer naplno 
užil a nechal se chvílemi 
až strhnout bravurním 
vystoupením. Poslucha-
či na závěr hudebníky 
odměnili dlouhotrvajícím 
potleskem, po kterém 
následoval přídavkem 
ze Sukovy tvorby. Hosté 
se jen pomalu rozcháze-
li přemítajíce nejen nad 

concentus moraViae

hudebním zážitkem samotným, ale i rájecký 
zámek topící se v západu slunce se těžko 
opouštěl.

Druhým koncertem ze série Concentus 
Moraviae bylo vystoupení zahraničního, ma-
ďarského Kodály Quartet, které letos mimo jiné 
oslavilo padesátou odehranou sezónu. První 
část koncertu se nesla ve znamení Smyčco-
vých kvartet od maďarského skladatele Bély 
Bartóky. Jehož tvorba spadá do meziválečné 
moderny. Je přirovnáván k Janáčkovi, díky 
tomu, že jeho tvorba není kosmopolitní, ale 
naopak čerpá z národního folklóru. Což se 

odrazilo v drtivé energii, která poslu-
chače uchvátila a chvílemi až psy-
chedelické tóny se odráželi v překva-
pených posluchačích. Protože, kdo 
nezná Bartókyho tvorbu, musí být 
překvapen, že klasická hudba může 
vypadat i takto. Rozjařené obecen-
stvo se v druhé polovině již jen neslo 
na poklidných tónech Beethovenova 
Smyčcového kvarteta č. 14. Libé 
tóny ukolébali posluchače a zklidně-
nou melodií, druhé poloviny koncertu 
je dovezli až na konec, nejen koncer-
tu samotného, ale letošnímu ročníku 
Concentus Moraviae v Rájci celkově.

Kateřina Mikulášková
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V neděli, 5. června 2016 v 15 hodin, se konal 
v rájeckém zámku koncert žáků Základní umě-
lecké školy Blansko, pobočka Rájec-Jestřebí. 
Tentokrát se koncert konal ve „slavnostním“ 
sále zámku.

Pěkně květinami vyzdobený sál, který má 
velmi dobrou akustiku, byl slavnostním prostře-
dím pro vystoupení účinkujících. Po úvodním slo-
vě se postupně divákům představili, ve třinácti 
skladbách starých mistrů a i skladatelů moderní 
hudby, jednotliví žáci a soubory.

Postupně jsme vyslechli sólová vystoupení 
hry na akordeon, zobcovou flétnu a klavír. Před-
stavili se: kytarové duo, kytarový soubor, smyč-
cový soubor a Jazzquartet Rumena Jančeva. 
Pěkným zážitkem bylo vystoupení pěveckého 
souboru. Třebaže vznikl teprve nedávno, zpíval 
velmi dobře. V podání malých zpěváků zazněla 

Zámkem Zněla huDba

opravdu působivě obtížná skladba Ludvíka van 
Beethovena „Óda na radost“. Radost se přenes-
la i na nás, diváky.

Neuvádím jména účinkujících, protože bych 
nerada na někoho zapomněla a nebo jeho vy-
stoupení neohodnotila. Byli totiž všichni opravdu 
výborní. Ukázali výsledky své práce a ta práce 
není lehká. Nestačí totiž jen mít talent, jsou to 
hodiny a hodiny pilného cvičení. Odcházeli jsme 
z koncertu spokojeni a hezky naladěni.

Chtěla bych poděkovat především všem 
učitelům za dobré vedení svých žáků, za to že 
jim ukazují krásu hudby a připravili společně 
tento zdařilý, působivý, opravdu slavnostní kon-
cert. Všem chci poděkovat jistě jménem všech 
přítomných a popřát, aby se jim práce dařila 
a přinášela radost nejen jim, ale nám všem.

Marie Konečná

týDen V luhačoVicích

V sobotu 28. května 2016 vyrazil autobus 
s 39 účastníky rekondičního pobytu s cílem hotel 
Vltava v Luhačovicích. Ihned po příjezdu jsme 
byli mile překvapeni proměnou ulice Dr. Vese-
lého, na které se hotel nachází. Tato ulice, která 
je živou spojnicí mezi městem a lázněmi prošla 
zdařilou rekonstrukcí s celkovými náklady přes 
35 mil. Kč, z toho 27,5 mil. Kč činila dotace z fon-
dů Evropské unie. Práce na rekonstrukci byly za-
hájeny v 04/2014 a ukončeny v 08/2015. Vznikla 
taková nová městská promenáda. Překvapeni 
jsme byli i celkovou pěknou úpravou areálu 
lázní, byly vykáceny některé stromy a vysázeny 
nové. Obdivovali jsem i krásné květinové záhony 

i celkovou parkovou úpravu lázní. Dojem pří-
jemného prostředí, slušného ubytování i stravy 
v hotelu nám trochu pokazil přístup lázeňských 
úřednic z oddělení časových procedur. To když 
některým majitelům FT poukazů, které vystavují 
odborní lékaři, jako např. ortopéd nebo neurolog 
s doporučenými procedurami, v pondělí ráno 
bylo sděleno, že jim některé doporučené pro-
cedury nemohou být zatím realizovány. Lázně 
přednostně vyřizují procedury klientů, jejich 
lázeňských domů a velkých hotelů. Od úterý 
se však postupně majitelé FT poukazů dočkali, 
i když ne všechny doporučené procedury lázně 
uspokojily. To byl však asi jediný zádrhel našeho 
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pobytu. Po celý týden nás provázelo příjemné 
počasí a občasné přeháňky přes den a dvě 
noční bouřky nám radost z pobytu nezkazily. 
V neděli odpoledne velká část z nás se zájmem 
vyslechla koncert Luhačovického pěveckého 
souboru v lázeňském areálu. Někteří z nás také 
navštívili v pondělí „Večer s harmonikou“. Konal 
se v lázeňském domě Morava, a tak jsme si při 
harmonice i trochu zazpívali. Ve čtvrtek se další 
z nás v hotelu Litovel zatančili s oblíbeným Duo 
Jamaha. Další potom navštívili hudební večery 
s tancem přímo v hotelu Vltava. Celý náš po-
byt v Luhačovicích se uskutečnil pod vedením 

p. Boženy Menclerové – členky výboru STP 
v Rájci-Jestřebí i členky okresního výboru STP 
v Blansku.

Jménem účastníků rekondičního pobytu jí 
vyslovuji poděkování za vzorné zajištění do-
pravy, ubytování i za celkovou péči v průběhu 
pobytu. Prožili jsme příjemný týden v nádherném 
prostředí luhačovických lázní, odpočinuli jsem 
si od běžných denních starostí a zejména jsme 
přispěli ke svému zdraví.

Děkujeme výboru STP v Rájci-Jestřebí 
za zorganizování tohoto rekondičního pobytu 
a těšíme se na příští.

Za účastníky Václav Perout

ZájeZD Do polska

Tento kostel je vyzdobený reliéfy, křížem, lustry 
a sochou papeže Jana Pavla II, to vše průběž-
ně sedmdesát roků vytvářeli ze soli tři horníci. 
Na povrch jsme vyjeli výtahem.

Potom už jen ubytování 
v hotelu. Druhý den jsme 
navštívili královský hrad Wa-
wek. Po výstupu jsme přišli 
na rozsáhlé nádvoří obehna-
né mohutnými hradbami. 
Na nádvoří se konala po-
božnost Božího těla. Druhým 
arkádovým nádvořím jsme 
se dostali do královského 
zámku. Prošli jsme králov-

ské komnaty vyzdobené gobelíny s mytologic-
kými a loveckými náměty, obrazy a dobovým 
nábytkem.  Prohlídkou katedrály s náhrobky 
králů jsem pobyt na Waweku ukončili.

Přešli jsme do židovského města. Procházeli 
jsme uličkami kolem synagog, do jedné jsme 
mohli vstoupit. Prohlédli si židovský hřbitov a po-
seděli na náměstí plném restaurací a obchůdků. 
Smutný pohled se naskýtal na opuštěné, kdysi 
výstavní secesní domy, nyní s oprýskanými omít-
kami. Rány druhé světové války ještě nejsou 
zaceleny. Vrátili jsme se na parkoviště po nábřeží 
kolem draka a tím jsme se k Krakowem rozloučili. 

Celý zájezd vedla průvodkyně cestovní 
kanceláře. Děkujeme pí Mgr. M. Vašíčkové 
a pí M. Hajdamachové za přípravu a organizaci 
zájezdu. 

účastníci zájezdu

Svaz zdravotně postižených v Rájci pořádal 
ve dnech 25.– 26. května zájezd do Krakowa. 
V 7 hodin ráno jsme autobusem odjížděli z Ráj-
ce a ve 2 hodiny odpoledne jsme již procházeli 
Floriánskou bránou 
na Rynk – hlavní 
náměstí v Krakowě. 
Tam nás vítal hlas 
trubky z nejvyš-
šího okna na věži 
Mariánského kos-
tela. Dominantou 
Rynku je budova 
Sukiennice, kde se 
dřív prodávaly látky, 
nyní jsou zde obchůdky se suvenýry. Naproti 
kostelu stojí pomník Adama Mickiewicze, v dolní 
části Rynku stojí věž bývalé radnice a románský 
kostelík. Následně jsme se přemístili Královskou 
cestou kolem Visly na parkoviště. 

Autobusem jsme odjeli do Veličky (Wielicz-
ka) – solných dolů, které jsou svou jedinečností 
zapsány do kulturních památek UNESCO. Sůl 
se zde těží od 13. století. Vstup do podzemí za-
čínal schodištěm, které procházelo vytěženými 
slojemi, takže jsme sestoupali celkem po šesti 
stech schodech. Sloje jsou propojeny chodbami 
v délce asi dva tisíce kilometrů. V každé sloji je 
nějaká zajímavost: socha krále Zikmundy, sochy 
horníků – vše ze soli, solná jezírka a zařízení, 
kterým se dopravovaly kvádry soli na povrch. 
Z největšího vytěženého prostoru je vybudován 
kostel (výška 12 m, šířka 40 m, délka 60 m). 

ohlasy
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Město Rájec-Jestřebí ve spolupráci s Gym-
náziem Rájec-Jestřebí, o. p. s. uspořádalo letos 
již 12. ročník literární soutěže pro mladé začína-
jící autory „Píši, tedy jsem“.

I v tomto roce se do soutěže zapojilo mno-
ho žáků a studentů, dá se říci, letošní ročník 
byl přímo rekordní. Porota soutěže, v čele 
se známou spisovatelkou Věrou Noskovou, 
měla za úkol přečíst a ohodnotit celkem 66 
literárních prací zaslaných z deseti základních 
a středních škol. Jsme rádi, že kromě těch rá-

literární soutěž „píŠi, teDy jsem“ 2016

Slavnostní vyhlášení se konalo 
v Obřadní síní Městského úřadu v Ráj-
ci-Jestřebí dne 23. 5. 2016. Zúčastnili 
se ho vítězové soutěže za přítom-
nosti nejen celé literární poroty, ale 
i starostky města a zástupců škol. 
Děti byly oceněny diplomy a cenami, 
které jsou příznačné pro takovouto 
soutěž, a to poukázkami na knihy 
v antikvariátu Antik Boskovice, jehož 
majitel je také členem poroty. Paní 
spisovatelka Věra Nosková darovala 

Výsledky literární soutěže „Píši, tedy jsem“ 2016

1. místo 2. místo 3. místo

11 – 15 let

POEZIE
Petra Bačovská
Gymnázium Boskovice

Anna Zvědělíková
ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí

Eva Menclerová
ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí

PRÓZA

Jan Červenka

Johana Seidlová

ZŠ E. Beneše Písek

Terezie Jakubů
ZŠ Boskovice

Pavla Klimková 
ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí

Klára Maňoušková
Gymnázium M. Lercha 
Brno

16 – 19 let

POEZIE
Kamila Hrnčířová
Gymnázium Boskovice

Tereza Spišáková
Gymnázium M. Lercha 
Brno

Jiří Koplík
Gymnázium Boskovice

PRÓZA

Tereza Halatová
Gymnázium Boskovice

Sonja Špačková
Gymnázium Rájec- 
-Jestřebí

Sabina Muzikářová

Magdalena Prudíková
Gymnázium M. Lercha 
Brno

jeckých a z našeho okolí, jsou nám stále věrny 
školy vzdálenější, a to Základní škola Edvarda 
Beneše v Písku a Gymnázium Matyáše Lercha 
v Brně. Literární počiny, jak próza i poezie, 
měly různou kvalitu, ale zejména ty výherní byly 
porotou velmi chváleny. Je vidět, že i dnešní 
přetechnizované děti, mají stále zájem nejen 
o čtenou literaturu, ale jsou schopni, i přes svůj 
nízký věk, napsat krásná díla plná svých pocitů 
i fantazie.

A zde je tabulka vítězů:
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rovněž knihy ze své tvorby a v následné diskuzi 
také odpověděla na zajímavé otázky, týkající se 
nejen jejího psaní.

Doufejme, že si tradice naší literární soutěže za-
chová takovouto úroveň a my v ní budeme moci 
pokračovat a dále se setkávat s novými díly, ale 
také osobně s novými budoucími spisovateli.

A abychom výtvory dětí nenechávali jen pro 
porotu, otiskneme vítězné práce v prázdnino-
vých číslech zpravodaje i pro vás. L. A.

Tentokrát dětský den v Holešíně připravil 
místní sbor dobrovolných hasičů až 11. 6. 2016. 
Když jsme se tu sobotu ráno probudili, s obava-
mi jsme sledovali oblohu. Vydrží počasí, nebo 
ne? Štěstí nám ale přálo, a tak od rána začala 
příprava.

Svátek dětí jsme začali chytáním pstruhů 
v místním potoce, na kterém se musela udělat 
stávka. Dětem se podařilo chytit jen deset kous-
ků, ale s pomocí dospělých bylo vyloveno všech 
čtyřicet pstruhů. Poté hasiči předvedli svoji 
požární techniku. Nakonec se všichni přesunuli 
na hřiště, kde si děti zaskákaly na trampolíně, 
vystříhaly sladkosti, zaházely na šaška, vyzkou-

Dětský Den V holeŠíně

šely chůdy atd. Největší 
úspěch mělo ale malo-
vání na obličej.

V závěru si všechny 
děti pochutnaly na vylo-
vených pstruzích, které 
opět mistrovsky připravili 
bratři Prokopovi.

Děkujeme místním 
hasičům za skvělé 
sobotní odpoledne.

Z. Vladíková
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V údolíčku rovina, na rovině 
dědina. Tedy pardon, město! 
Slunce hřeje, téměř letní silou 
a vzduch voní podvečerem.  
Ale co to moje oči vidí, to zas 
soused něco v kotli pálí. Rychle 
zavřít okna, zacpat škvíry a to 
prádlo můžu prát znova. Proč 
sousede, stále ve svém kotli 
odpad pálíš? Nebuď líný, nebuď 
sobec, ať je už tomu smradu 
konec. Vždyť i odpad může 
druhou šanci dostat, budeš-li 
i ty recyklovat. Tak se vydej ze 
vrat ven a plast a papír s sebou 
vem. A na zahradě si kompost 
udělej. Vždyť i z věcí zbytných 
může nová radost být. Není to 
nic složitého, na výmluvy se 
vykašli a raději se snaž. 

Kateřina Mikulášková

fejeton

spráVné oDpoVěDi Z minulého čísla:
foto č. 73:  jestřebí – vrby pod málkovými rybníky
foto č. 74:  rájec – holubníky u zámku

si své znalosti a všímavost.

Na zadní straně zpravodaje vám budeme pravidelně přinášet vždy dvě fotografie z našeho 
města a okolí. Vaším úkolem bude napsat nám název lokality na fotografiích, případně rozpoznat 
místo, odkud byly snímky pořízeny.

Své odpovědi zasílejte vždy do 25. dne v měsíci, kdy byly snímky zveřejněny, buď na e-mailovou 
adresu: foto-rajec@seznam.cz  nebo písemně na radnici. Na konci roku budou správné odpovědi 
slosovány a vítěz obdrží pěknou odměnu.

V následujícím vydání zpravodaje vždy najdete správné odpovědi z předchozího čísla.
Kateřina Faltová

Ve svých volných chvílích jistě rádi podnikáte vycházky a výlety do blízkého či 
vzdáleného okolí našeho města. V naší soutěži vám nabízíme možnost ověřit 

sport

soutěž
PRO VÁS

soutěž pro Volné chVíle
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Jak bylo v minulých číslech zpravodaje 
zmíněno, náš aerobikový oddíl začal úspěšnou 
sezónu již v únoru v Kunštátě, dále jsme sla-
vily v Blansku, a to není zdaleka vše. Květen 
a červen jsme měly závody velmi našlápnutý. 
Pokračovaly jsme v Boskovicích, Brně, Žďáře 
nad Sázavou a nakonec v Praze na celorepub-
likovém finále soutěže Česko se hýbe. Zde jsou 
naše výsledky:
• summer dance cup, boskovice – 2. místo 

addams family, 5. místo Včelí medvídci
• česko se hýbe, brno postupové kolo pro 

celorepublikové finále – 3. místo
• žďár tančí, žďár nad sázavou –  2. místo

V pátek 3. 6. 2016 nás čekaly nejdůležitější 
závody celé sezóny. Přesně ve 12 hodin jsme 
se vydaly mikrobusem směr Praha na celostátní 
finále soutěže „Česko se hýbe“, na které jsme 
se probojovaly z postupového kola v Brně. Po-
stupová kola probíhají průběžně ve všech kou-
tech České republiky a ty nejlepší choreografie 
se poté utkají na finále v Praze. Soutěž je velmi 
oblíbená a již od 8 hodin ráno na ploše probíhaly 
boje o medaile. Naše kategorie „aerobik pokročilí 
11-13 let“ přišla na řadu až večer v 18:30. Celá 
soutěž byla vysílána on-line přes internet, takže 
nám rodiče fandili i přes obrazovku počítače. 

Skvělá atmosféra závodu v plné hale holky 
nabudila natolik, že předvedly nejlepší výkon 
sezóny. Svou choreografii Addams family za-
cvičily jako nikdy. Po odcvičení sestavy jsem 
měla velkou radost, že na tak velkém závodu 
vše klaplo na jedničku a žádná chybička se 
nevloudila. Pak už vše záleželo na porotě, 
která přísným okem závodníky hodnotila. Úkol 

to byl nesnadný, jako divák jsem mohla zhléd-
nout opravdu mnoho krásných a nápaditých 
skladeb.  

Dle harmonogramu přesně v 19:45 nastala 
chvíle nejočekávanější, a to vyhlášení výsledků. 
Hodnocení bylo od posledního místa a to dělá 
z tohoto ceremoniálu velmi napínavou a nervy 
drásající chvíli. V naší kategorii bylo 9 skladeb 
a s každým vyhlášeným umístěním, kdy nepadlo 
jméno našeho klubu, jsme si vždy oddechly. 
U 4. místa mě už chytal infarktový stav, ale když 
opět vyhlásili cizí klub, začaly jsme se radovat, 
protože umístění na bedně bylo jasné. Pak přišla 
naše chvíle. Z úst moderátorky jsme slyšely, že 
Relax klub se skladbou Addams family se 
umístil na krásném 3. místě. Všechny jsme 
dostaly nádherné medaile s logem soutěže 
a družstvo obdrželo jako cenu dárkový poukaz. 

Jako trenér jsem nikdy nebyla pyšnější, 
holky zamakaly a tento úspěch si opravdu za-
sloužily. O tom, že výsledky na stupních vítě-

zů byly těsné, svědčí i fakt, že nás 
od druhého místa dělil jen jeden bod. 
Lepší zakončení sezóny jsme si ani 
nemohly přát, a tak jsme při zpáteční 
cestě za odměnu navštívily McDonal-
d´s. Pak už jsme upalovaly směrem 
domů a do Rájce jsme dorazily těsně 
před půlnocí. I když jsme byly unave-
né, tak to za tento nezapomenutelný 
zážitek stálo!

Lenka Hrušková, trenérka

ÚspěŠná seZÓna relaX klubu Zakončena bronZem V praZe 



 21 sport

Klub malé kopané BC ČERVÁNKY Vás srdečně zve
na hřiště za sokolovnou na 9. TURNAJ

O PUTOVNÍ POHÁR ČERVÁNKŮ

ZDARMA TRAMPOLÍNA

Sobota 16. července 2016 od 8 h.
Po celou dobu turnaje zajištěno bohaté občerstvení a hudba.

NÁBOR DĚTÍ DO ODDÍLU AEROBIKU
RELAX KLUB RÁJEC-JESTŘEBÍ

Pro školní rok 2016/2017 nabízíme:
• AEROBIC PŘÍPRAVKA – PRO DĚTI OD 4 LET

• AEROBIC PRO DĚTI – OD 7 LET
• AEROBIC PRO DĚTI – POKROČILÍ

NEVÁHEJTE A PŘIDEJTE SE K NÁM!
Přihlásit se do kroužku a případné dotazy můžete psát na e-mail aerobicrajec@seznam.cz.

Trenérky: Lenka Hrušková, Petra Nezvalová
Kontakt: 774 35 25 74, facebook Relax klub Rájec-Jestřebí

Úvodní hodina proběhne v září
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Staré elektro sbíráme 10 let, vydalo by na 700 rozhleden
Ocelová konstrukce rozhledny na pražském Petříně váží asi 175 tun. Jen ze železa získaného 
z vyřazených elektrospotřebičů, které u nás lidé za posledních 10 let předali k recyklaci, by 
se takových rozhleden dalo postavit 700. 
Zároveň se takto podařilo „vytěžit“ množství dalších surovin, aniž by se tím dále ztenčilo 
ubývající nerostné bohatství. Díky stále vyspělejším recyklačním technologiím se totiž daří 
získat zpět a znovu využít kolem 90 procent materiálů, z nichž jsou elektrozařízení vyrobena. 
Například běžná mikrovlnná trouba je z více než poloviny vyrobena ze železa, přibližně 16 % její 
hmotnosti tvoří sklo a 12 % plasty.
Co z domácností mizí a v jakém množství, to je dobře vidět zejména posledních 10 let, kdy 
se v České republice vysloužilé elektro systematicky sbírá a recykluje. ELEKTROWIN, který 
je největším českým kolektivním systémem a zajištuje zhruba polovinu tuzemského sběru 
a recyklace, se za tu dobu postaral o sběr a následnou recyklaci více než 15 milionů spotřebičů. 
Sesbírané spotřebiče položené jeden za druhým by vytvořily řadu měřící přes 6000 kilometrů, 
takže by se daly hned dva a půl krát vyskládat po obvodu státní hranice České republiky.

Století vytrvalci i jepičí život
Některé spotřebiče, které dnes běžně používáme, se v českých domácnostech začaly zabydlovat 
už začátkem 20. století. Patří mezi ně třeba lednice, pračky nebo vysavače. Souviselo to s vlnou 
masového připojování ke vznikající elektrické rozvodné síti. 
Od té doby jim přibyly nové funkce, změnil se design, základní technologické principy ale 
zůstaly stejné. A nedokážeme si bez nich představit každodenní život. Potvrdil to i průzkum, 
který ELEKTROWIN letos uskutečnil. Více než polovina dotázaných by si vzala lednici 
dokonce na pustý ostrov – tak je pro ně nepostradatelná. Pětina by ocenila, kdyby jim život 
Robinsonů zpříjemňovala pračka.
Jepičí život mají naopak přístroje s paměťovým nosičem. Typickým příkladem byl hit 90. 
let, videorekordéry systému VHS. Ty velmi rychle vystřídaly CD přehrávače, které jsou 
v posledních letech nahrazovány paměťovými médii. 

poDěkoVání

Ráda bych tímto poděkovala sboru dobro-
volných hasičů v Jestřebí za likvidaci následků 
škody po bouři a přívalovém dešti, ke kterému 
došlo v noci z 28. na 29. května. 

Členové sboru bez ohledu na nepříznivé 
počasí a tmu, již v noci za lijáku procházeli ko-
lem domů naší ulicí Lesní a zjišťovali, zda nikdo 
z obyvatel není ohrožen. 

Hned ráno nám přijeli odstranit spadlý strom 
v zahrádce před domem, který rozřezali a také 

odvezli. Dokonce poklidili a zametli nepořádek, 
který zůstal na silnici a chodníku.

Velmi citlivě a lidsky se zachovali při zá-
chraně malých ptáčat, která objevili ve větvích 
skáceného stromu.

Jsem nesmírně vděčná za takovou oběta-
vou pomoc i s ohledem na to, že maminka žije 
v domě sama a byla bezradná, na koho se o 
pomoc obrátit.

Ještě jednou velký DÍK!

Hana Unzeitigová a Jarmila Konečná
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Některá elektrická zařízení, která jsme ještě nedávno mohli vidět jen v muzejních sbírkách, se 
naopak do domácností vracejí. Jsou to hlavně kuchyňské roboty s bohatým příslušenstvím pro 
domácí výrobu nejrůznějších pochutin, které se naposledy masově vyráběly ve 30. a 40. letech 
20. století. Některé nesou dokonce stejnou značku, je pravděpodobné, že se jejich výrobci 
inspirovali i ve vlastních firemních muzeích.

Novinka Made in EU
I když tedy není většina běžně používaných spotřebičů v českých domácnostech žádnou 
novinkou, stále ještě poměrně nový je způsob, jak s nimi nakládáme po skončení jejich 
životnosti. Když totiž našim předkům dosloužila lednice nebo vysavač a skutečně již nešly 
opravit, zůstávaly dál – - „na památku“. Jejich pořízení totiž představovalo tak velkou investici, 
že vyhodit je bylo nepředstavitelné. Kam také?
K větší obměně domácích spotřebičů začalo v českých zemích docházet až v 60. letech 
minulého století. 
Ucelený systém jejich sběru a recyklace se ale začal rodit teprve na počátku nového tisíciletí, 
přesněji po roce 2005, tedy právě před deseti roky, kdy se do české legislativy promítla tehdy 
nová evropská směrnice.
Díky tomu se staré spotřebiče postupně přestaly házet do popelnic, a když se nevešly, vozit 
na černé skládky. Jinde v Evropě systém fungoval dříve, u nás byly vytvořeny základy pouze 
pro televize, chladničky a zářivky, což byla nová povinnost vyplývající z členství v Evropské 
unii.
Na rozdíl od některých jiných direktiv, má ta odpadová jednoduchou logiku. Vychází z toho, že 
nejlepší je odpad, který vůbec nevznikne. Většina toho, čeho se zbavujeme, se totiž skutečně 
dá úspěšně recyklovat a získané suroviny znovu použít. 

u s n e s e n í

ze schůze rady města rájec-jestřebí dne 30.05.2016

Usnesení č. 1
Rada města schválila navržený program jed-
nání.

Usnesení č. 2
Rada města projednala Inventarizační zprávu 
města Rájec-Jestřebí o průběhu a výsledku in-
ventarizace k 31.12.2015 (příloha č. 1). Zpráva 
bude předložena zastupitelstvu města v rámci 
materiálů ke schvalování Účetní závěrky za rok 
2015.

Usnesení č. 3
Rada města projednala Účetní závěrku města 
Rájec-Jestřebí za rok 2015, vč. jejích příloh a do-
poručuje ji zastupitelstvu města ke schválení.

Usnesení č. 4
Rada města projednala Závěrečný účet města 
Rájec-Jestřebí za rok 2015 (příloha č. 2) a do-

poručuje ho zastupitelstvu města ke schválení 
a vyslovení souhlasu s celoročním hospodaře-
ním, a to bez výhrad.

Usnesení č. 5
Rada města schvaluje Rozpočtové opatření 
č. 6/2016 (příloha č. 3).

Usnesení č. 6
Rada města projednala žádost paní Pokorné 
o provedení úprav v bytě a souhlasí s jejich pro-
vedením za podmínek uvedených v příloze č. 4.

Usnesení č. 7
Rada města projednala žádost Jany Černické, 
Romana Kuchtíčka a Vladimíra Kuchtíčka o smě-
nu části obecního pozemku parc. č. 1811/5 orná 
půda o výměře 4 512 m2 z celkové výměry 
11 158 m2 v k. ú. Rájec nad Svitavou za pozem-
ky parc. č. 879/1 ovocný sad o výměře 3 037 m2, 
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parc. č. 879/4 ovocný sad o výměře 537 m2, 
parc. č. 879/5 ovocný sad o výměře 85 m2, 
parc. č. 879/7 ovocný sad o výměře 505 m2, 
parc. č. 880/1 zahrada o výměře 309 m2 a parc. 
č. 880/2 zahrada o výměře 39 m2, celková vý-
měra 4 512 m2, vše v k. ú. Rájec nad Svitavou 
a doporučuje zastupitelstvu města předmětnou 
směnu schválit. Náklady na vyhotovení geomet-
rického plánu a za vklad do katastru nemovitostí 
uhradí město Rájec-Jestřebí, plátci daně z nabytí 
nemovité věci budou obě smluvní strany.

Usnesení č. 8
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prodeje 
pozemků parc. č. 848/45 orná půda o výměře 
146 m2 a parc. č. 848/67 orná půda o výměře 
131 m2 v k. ú. Jestřebí a doporučuje zastupitel-
stvu města schválit předmětný prodej.

Usnesení č. 9
Rada města projednala žádost pana Petra Mál-
ka o odprodej části pozemku parc. č. 929/3 trvalý 
travní porost o výměře cca 2 400 m2 z celkové 
výměry 8 885 m2 a pozemků parc. č. 900/43 
orná půda o výměře 511 m2, parc. č. 900/45 orná 
půda o výměře 98 m2 a parc.  č. 930 zahrada 
o výměře 241 m2, vše v k. ú. Jestřebí, a ne-
doporučuje zastupitelstvu města předmětný 
odprodej schválit.

Usnesení č. 10
Rada města projednala návrh názvu nové ulice 
a doporučuje zastupitelstvu města schválit 
název nové ulice v k. ú Rájec nad Svitavou, na-
vazující na ulici V Úvoze, a to ulice „Nad Skalou“.

Usnesení č. 11
Rada města rozhodla uzavřít Smlouvu o dílo 
s firmou PKS okna a. s., Žďár nad Sázavou – 
výměna oken v budově gymnázia dle cenové 
nabídky ze dne 02. 05. 2016 (příloha č. 5).

Usnesení č. 12
Rada města projednala návrh Základní školy 
a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko 
na Cenu starosty města Rájec-Jestřebí. Rada 
města rozhodla udělit v roce 2016 tuto cenu 
žákyním končícím povinnou školní docházku – 
Pavle Klimkové, žákyni 9. A třídy a Anně Zvědělí-
kové, žákyni 9. B třídy a za výbornou reprezentaci 
školy a města Rájec-Jestřebí každé oceněné 
žákyni přiznat finanční dar ve výši 1.000 Kč.

Usnesení č. 13
Rada města projednala Zprávu o činnosti Měst-
ské policie Rájec-Jestřebí za rok 2015 (přílo-
ha č. 6) a doporučuje zastupitelstvu města vzít 
Zprávu o činnosti Městské policie Rájec-Jestřebí 
za rok 2015 na vědomí.

Usnesení č. 14
Rada města bere na vědomí Zápis z finančního 
výboru č. 4/2016 ze dne 4.5.2016 (příloha č.  7).

Usnesení č. 15
Rada města projednala ohlášení veřejné akce 
pana Zdeňka Slouky „Přivítání velkých prázd-
nin“, která se bude konat ve dnech 25.6.2016 
– 26.6.2016. Rada města souhlasí s konáním 
akce za podmínek uvedených v příloze č. 8.

Usnesení č. 16
Rada města projednala žádost pana Vojtěcha 
Müllera a Jana Přichystala o poskytnutí finanč-
ního daru pro účely expedice Endor Riders 
na Jawách do Albánie 2016 (příloha č. 9). Rada 
města rozhodla poskytnout panu Vojtěchu 
Müllerovi finanční dar ve výši 10 000 Kč. V prů-
běhu expedice bude pan Müller propagovat 
město Rájec-Jestřebí. Po ukončení expedice 
proběhne cestovatelská přednáška pořádaná 
pro občany.

Mgr. Romana Synakieviczová v. r.  Zdeněk Vašíček v. r.
 starostka  místostarosta

usnesení
ze schůze Rady města Rájec-Jestřebí  

dne 08.06.2016

Usnesení č. 1
Rada města schválila navržený program jed-
nání.

Usnesení č. 2
Rada města projednala Dodatek č. 1 ke Smlou-
vě o dílo ze dne 30.12.2015 s Porr, a. s., Dubeč-
ská 3238/36, Strašnice, Praha 10 na zhotovení 
stavby „RÁJEC-JESTŘEBÍ, ul. Hradisko, Šafra-
nice, rekonstrukce komunikace“. Obsahem 
dodatku jsou vícepráce uvedené stavby. Rada 
města rozhodla Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo 
ze dne 30.12.2015 uzavřít (příloha č.1).

Mgr. Romana Synakieviczová v. r.  Zdeněk Vašíček v. r.
 starostka  místostarosta
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Usnesení č. 1
Rada města schválila navržený program jed-
nání.

Usnesení č. 2a
Rada města projednala žádost Ing. Petra 
Haresty o výpůjčku části obecního pozemku 
parc.  č. 199 ostatní plocha o výměře cca 40 m² 
z celkové výměry 1.623 m² v k. ú. Rájec nad Svi-
tavou pro parkování dvou osobních automobilů. 
Rada města s výpůjčkou souhlasí a rozhodla 
uzavřít s Ing. Petrem Harestou Smlouvu o vý-
půjčce na část předmětného pozemku na dobu 
neurčitou, s výpovědní lhůtou tři měsíce (příloha 
č. 1).

Usnesení č. 2ba
Rada města souhlasí s uzavřením Smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
pro ZERA Rájec a. s., Blanenská 86, Rájec-
-Jestřebí k vybudování stavby „ZERA Rájec 
– sloupová trafostanice a podzemní kabelové 
vedení NN“ na pozemku města parc. č. 2012/3 
ostatní plocha v k. ú. Rájec nad Svitavou (příloha 
č. 2) za jednorázovou úplatu 5.000 Kč + platná 
sazba DPH.

Usnesení č. 2bb
Rada města souhlasí s uzavřením Smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
pro E.ON Distribuce, a. s., České Budějovice 
k vybudování stavby „Rájec – TS ZERA“ na po-
zemku města parc. č. 2012/3 ostatní plocha v k. 
ú. Rájec nad Svitavou (příloha č. 3) za jedno-
rázovou úplatu 7.000 Kč + platná sazba DPH.

Usnesení č. 3
Rada města projednala žádost pana Maňouška 
o povolení uložení plynové přípojky k zámeč-
nické dílně na ul. Blanenská, č. p. 89, Rájec 
– Jestřebí, v obecním pozemku parc. č. 650 
ostatní plocha v k. ú. Rájec nad Svitavou. Ra-
da města nesouhlasí s navrženým uložením 
plynové přípojky dle žádosti a doporučuje panu 
Maňouškovi další postup v souladu s návrhem 
uvedeným ve stanovisku vedoucího oddělení 
správy a údržby majetku (příloha č. 4).

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla zveřejnit záměr zřízení 

u s n e s e n í

ze schůze rady města rájec-jestřebí dne 13.06.2016

věcného břemene na části pozemku města 
parc.  č. 5/1 ostatní plocha (o celkové výměře 
1.261 m²) v délce cca 15 m v k. ú. Karolín – 
služebnosti vybudování přípojky kabelového 
vedení NN k pozemku parc. č. 4 zastavěná 
plocha, nádvoří v k. ú. Karolín.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla prodloužit nájemní smlou-
vy s těmito nájemci:

Nečasová Soňa  do 30. 6. 2017,
Zimprichová Věra  do 30. 6. 2017,
Řezáčová Barbora  do 30. 6. 2017,
Hudec Jaroslav  do 30. 9. 2016,
Doležalová Františka  do 30. 6. 2018,
Ovadová Drahomíra  do 31. 12. 2016,
Fránek Václav  do 30. 6. 2018.

Usnesení č. 6
Rada města bere na vědomí výpověď z ná-
jemní smlouvy z bytu na ul. Komenského 506, 
byt č. 38.

Usnesení č. 7
Rada města schválila Zadávací dokumentaci 
na veřejnou zakázku zhotovení projektové do-
kumentace na akci „Kanalizace a ČOV Rájec-
-Jestřebí“ (příloha č. 5).

Usnesení č. 8
Rada města se seznámila s cenovou nabíd-
kou společnosti s ručením omezeným DOTEA 
CONSULTING, Vyškov na administraci zadá-
vacího řízení na výběr dodavatele zásahového 
požárního automobilu – technického pro JSDH 
Rájec (příloha č. 6). Rada města rozhodla 
uzavřít Smlouvu na administraci zadávacího 
řízení na výběr dodavatele zásahového po-
žárního automobilu pro JSDH Rájec s DOTEA 
CONSULTING, s. r. o., Jabloňová 239/6, Vyškov 
(příloha č. 7).

Usnesení č. 9
Rada města se seznámila s cenovou nabíd-
kou společnosti s ručením omezeným DOTEA 
CONSULTING, Vyškov na kompletní administ-
raci zadávacího řízení veřejné zakázky malého 
rozsahu na výběr zhotovitele stavby – „Rekon-
strukce komunikace v ulici Blanenská“ (příloha 
č. 8). Rada města rozhodla uzavřít Smlouvu 
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na kompletní administraci zadávacího řízení 
VZMR na výběr zhotovitele stavby – „Rekon-
strukce komunikace v ulici Blanenská“ s DOTEA 
CONSULTING, s. r. o., Jabloňová 239/6, Vyškov 
(příloha č. 9).

Usnesení č. 10
Rada města projednala cenovou nabídku 
na výkon odborného technického dozoru stav-
by „Komplexní zateplení bytového domu č. 
p. 435, Rájec-Jestřebí“ (příloha č. 10). Rada 
města rozhodla uzavřít Příkazní smlouvu o vý-
konu odborného technického dozoru stavby 
„Komplexní zateplení bytového domu č. p. 435, 
Rájec-Jestřebí“ s Ing. Leošem Kratochvílem, 
Strhaře 19, Lomnice u Tišnova (příloha č. 11).

Usnesení č. 11
Rada města projednala Protokol o otevírání 
obálek s nabídkami, posouzení a hodnocení 
nabídek na akci Rekonstrukce elektroinstala-
ce, instalace SK, rekonstrukce PZTS včetně 
souvisejících vnitřních oprav Městského úřadu 
Rájec-Jestřebí“ (příloha č. 12). Rada města 
v souladu s doporučením hodnotící komi-
se rozhodla uzavřít smlouvu o dílo s firmou 

JEZAT,  s.  r. o., Na Hrázi 309, 679 02 Rájec-
-Jestřebí (příloha č. 13).

Usnesení č. 12
Rada města bere na vědomí Zápis z jednání 
kulturní komise č. 4/2016 ze dne 20.04.2016 
(příloha č. 14).

Usnesení č. 13
Rada města bere na vědomí žádost Hnutí DU-
HA o jednorázovou dotaci na realizaci informač-
ní a komunikační kampaně „Referendum 2016 
– ano PRO nádraží v centru!“ (příloha č. 15). 
Žádost bude projednána na nejbližším zasedání 
zastupitelstva města. Rada města vyzývá Hnutí 
DUHA Brno o doplnění žádosti dle zákona.

Usnesení č. 14
Rada města projednala žádost FK Rájec-
-Jestřebí z. s. o zajištění požárního dozoru při 
konání „Turnaje mladších a starších přípravek, 
memoriál Marka Opatřila 2016“. Rada města 
rozhodla žádosti vyhovět s tím, že bližší pod-
mínky dohodne žadatel s velitelem JSDH Rájec.

Mgr. Romana Synakieviczová v. r.  Zdeněk Vašíček v. r.
 starostka  místostarosta

Usnesení č. 1
Rada města schválila navržený program jed-
nání doplněný v bodu č. 3 o Žádost Gymná-
zia,  o.  p. s., Rájec-Jestřebí o poskytnutí dotace 
z rozpočtu Města Rájec-Jestřebí a rozšířený 
o bod 12. Návrh na odměnu ředitele Základní 
školy a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres 
Blansko.

Usnesení č. 2
Rada města bere na vědomí plnění příjmů 
a čerpání výdajů rozpočtu k 31.05.2016 (pří-
loha č.  1).

Usnesení č. 3a
Rada města projednala žádost Gymnázia 
Rájec-Jestřebí, o. p. s. na schválení záměru 
realizace tří odborných učeben v části půdní 
vestavby budovy Gymnázia, Komenského 240 
a jeho spolufinancování z rozpočtu města Rájec-

-Jestřebí na rok 2016 (příloha č. 2) a doporuču-
je zastupitelstvu města žádosti vyhovět.

Usnesení č. 3b
Rada města projednala žádost Gymnázia Rá-
jec-Jestřebí, o. p. s. na poskytnutí investiční 
dotace ve výši 248.050 Kč (příloha č. 3) a dopo-
ručuje zastupitelstvu města dotaci poskytnout. 
Současně bude zastupitelstvu města předložena 
ke schválení Veřejnoprávní smlouva o poskytnu-
tí dotace č. 28/2016 (příloha č. 4) a Rozpočtové 
opatření č. 7/2016 k vyčlenění rozpočtových 
prostředků na tuto dotaci (příloha č. 5).

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla uzavřít Smlouvu o bu-
doucí smlouvě o zřízení věcného břemene s Ji-
homoravským krajem, Žerotínovo nám. 449/3, 
601 82 Brno spočívajícího v povinnosti strpět 
zřízení, provoz, údržbu, opravy a odstranění 

u s n e s e n í

ze schůze rady města rájec-jestřebí dne 20.06.2016
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ceny inZerce Ve ZpraVoDaji

plošná inzerce:
 celá strana  960,- Kč 
 ½ strany  480,- Kč
 ¼ strany   300,- Kč

řádková inzerce:
 jeden řádek  36,- Kč

Uzávěrka:  vždy do 15. dne v měsíci
Distribuce:  vždy v prvních dnech měsíce

Ceny jsou uvedeny bez DPH, k ceně bude 
připočtena platná DPH

inZerce

řádková inzerce:

•  Koupím byt v Rájci, spěchá, nabídněte  
prosím. Tel.: 774 193 566.

•  Hledám ke koupi rodinný dům v Rájci,  
Ráječku, Doubravici nebo v okolí  
do max. 20 km. Tel.: 721 332 622.

•  meD 130 Kč/1 kg, tel. č. 721 389 515

•  Koupím RD nebo byt 3 + 1 v Rájci.  
Tel. č. 720 598 284.

usnesení • inZerce

kabelu veřejného osvětlení a pěti sloupů na části 
pozemků parc. č. 1810, parc. č. 1005/1 a parc. 
č. 2094/1 všechny pozemky v k.  ú.  Rájec nad 
Svitavou – stavba „II/377 Rájec-Jestřebí, most 
377-008, okružní křižovatka – SO 401 Úprava 
VO“ (příloha č. 6).
Usnesení č. 5
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prodeje 
pozemku parc. č. 420/27 ostatní plocha o vý-
měře 66 m2 a části pozemku parc. č. 420/24 
zahrada o výměře cca 42 m² všechny pozemky 
v k. ú. Holešín.

Usnesení č. 6
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prodeje 
části pozemku parc. č. 420/26 ostatní plocha 
o výměře cca 57 m² z celkové výměry 92 m², 
části pozemku parc. č. 420/24 zahrada o výměře 
cca 110 m² z celkové výměry 561 m² a části po-
zemku parc. č. 1054 ostatní plocha o výměře cca 
1 m² z celkové výměry 68 m² všechny pozemky 
v k. ú. Holešín.

Usnesení č. 7
Rada města rozhodla zveřejnit záměr zřídit 
budoucí věcné břemeno – služebnost distri-
buční soustavy na obecním pozemku parc. č. 
1147 ostatní plocha v k. ú. Rájec nad Svitavou 
pro E. ON Distribuce, a. s., České Budějovice – 
stavba „Rájec – úprava DS, Malyšák“.

Usnesení č. 8
Rada města rozhodla zveřejnit záměr zřídit 
budoucí věcné břemeno – služebnost distri-
buční soustavy na obecním pozemku parc. 

č. 199 ostatní plocha v k. ú. Rájec nad Svitavou 
pro E.ON Distribuce, a. s., České Budějovice – 
stavba „Rájec – DP Hlaváček“.

Usnesení č. 9
Rada města projednala návrh programu zase-
dání zastupitelstva města 29.06.2016.

Usnesení č. 10
Rada města bere na vědomí zápis ze zasedání 
Kontrolního výboru č. 7/2016 ze dne 6.06.2016 
(příloha č. 7).

Usnesení č. 11
Rada města projednala žádost Fondu ohrože-
ných dětí o poskytnutí finančního daru na provoz 
zařízení Klokánek (příloha č. 8). Rada města 
rozhodla poskytnout Fondu ohrožených dětí, 
Na Poříčí 1038/6, Praha1 finanční dar ve výši 
1.000 Kč.

Usnesení č. 12
Rada města projednala Návrh na odměnu 
ředitele Základní školy a mateřské školy Rá-
jec-Jestřebí, okres Blansko (příloha č. 9). Rada 
města rozhodla poskytnout Mgr. Jaroslavu 
Brázdovi odměnu u příležitosti odchodu do dů-
chodu za dlouholetou práci pro rozvoj školy dle 
přílohy č. 10.

Mgr. Romana Synakieviczová v. r.  Zdeněk Vašíček v. r.
 starostka  místostarosta
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Elektronická evidence tržeb

Koho se evidence týká?
Podnikajících fyzických a právnických osob, které přijímají platby 
v hotovosti.

Začínáme od 1. prosince!

Které tržby se budou evidovat?
Platby v hotovosti, platební kartou, šekem, směnkou, ale například 
i stravenkou, poukázkou nebo elektronickou peněženkou. 
Nebudou se evidovat platby bankovním převodem.

Kdy se začne evidovat?
1. prosince 2016 (1. fáze) - ubytovací a stravovací služby

1. března 2017 (2. fáze) - maloobchod a velkoobchod

1. března 2018 (3. fáze) - ostatní činnosti vyjma těch ve 4. fázi,
(např. svobodná povolání, doprava, zemědělství)

1. června 2018 (4. fáze) - vybraná řemesla a výrobní činnosti

Kde zjistit více?
Přehledné a aktuální informace o evidenci tržeb včetně odpovědí 
na nejčastější dotazy naleznete na:

www.etrzby.cz



Jaro v I. MŠ

Besedy pro předškoláky v knihovně

Výlet k hasičům do Blanska

Výlet do zámku v Rosicích

Vítání jara

Plavání v blanenských lázních

Pohár v restauraci Kopeček ke Dni dětí

Hudební vystoupení Tam Tam Afrika

Miskohraní
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